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ČESKO: Jsem zdravý člověk a nehodlám podporovat výpalné těch, kteří vydělávají na testech,
prohlásil v pořadu K věci na CNN Prima NEWS zpěvák Daniel Landa. Sám se necítí jako člověk,
který by mohl šířit covid. Opatření považuje za zdravotní diktaturu, samotné členy vlády nazval
idioty. Landa nadále odmítá koncertovat a nošení respirátorů mu přijde nesmyslné.

„Proč nemůžeme žit v zemích, kde tento fašismus nepodporují? Šlo kolem mě 40 zdravých dětí s
respirátory, má tohle logiku? Je v pořádku, že vládní představitelé vědí, že konají protiprávní kroky?
To mi přijde strašné, taková buzerace,“ řekl Landa v pořadu K věci.

Rozhovor proběhl na dálku, protože zpěvák odmítl přijít do studia. Musel by se totiž otestovat.
„Testování mi vadí z principu, jsem zdravý člověk a nehodlám podporovat výpalné těch, kteří
vydělávají na testech. Jsem si jistý, že jsem zdravý. Makám na svém zdraví. Nechodím nikam, kde
bych mohl někoho nakazit,“ prohlásil.

Podle něj opatření nedávají logiku. „Jsme v kontaktu s panem Jiřím Beranem a poslouchám některé
experty i epidemiology, kteří to vidí jinak. Lidi, kteří rozhodují o rozvolnění, nepovažuji za
odborníky,“ dodal Landa.
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Drahé testy zaplatí naše vnoučata
Nesouhlasí ani s pravidly pro obnovení kulturních akcí. „Přijde mi nedůstojné, že zdravý člověk
přijde, musí se nechat otestovat, vzít si roušku, nesmí zpívat a tančit. V Texasu jedou úplně
normálně, volal mi to kamarád. Vláda z nás dělá úplné idioty a nelíbí se mi zdravotní diktatura,“
vysvětlil.

Landovi na testování vadí, že vláda nakupovala drahé testy. „Teď nám vláda říká, že budou zadarmo,
ale to není pravda, to zaplatí vnoučata. Jen to hezky vypadá,“ podotkl. Na nošení roušek mu vadí, že
ochranu úst musí mít i zdraví lidé.

 

Roušky nemůžeme jen tak zahodit
Covid ale mohou šířit i bezpříznakoví lidé. Už v lednu přišli vědci s rozsáhlou studií, podle které je
účinnost roušek velmi vysoká. A to zejména na místech, kde je vysoká koncentrace lidí. Na
mezinárodní studii spolupracoval i český chemik Vladimír Ždímal. Přehledový článek, který vydal
prestižní časopis PNAS, konstatuje, že roušky účinně pomáhají při zpomalení šíření covidu. Vědci k
tomu využili poznatky z řady oborů.

Za nošením roušek si stojí i epidemiolog Roman Prymula. Podle něj se teprve uvidí, jestli roušky v
létě odložíme. „Může k tomu dojít, pokud bude situace pozitivní. Já bych ještě vyčkal,“ řekl.
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